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V ý p i s   z   U S N E S E N Í 
č. 20/09  

ze zasedání   
Zastupitelstva  

města Nový Knín 
ze dne 18. 6. 2009 

 
U S N E S E N Í   č.1- 20/2009 – ZM         
Zastupitelstvo města  Nový  Knín 

v o l í  návrhovou komisi na usnesení ve slože-
ní : předseda - Mgr.J. Kušniráková        
      členové   - Ing. P. Matějíček, J. Hranický    
                                                                              

U S N E S E N Í   č.2- 20/2009 - ZM 
Zastupitelstvo města  Nový Knín 

v o l í  ověřovatele zápisu - MUDr. M. Nevařil, 
Ing. F. Podhorecký 
 

U S N E S E N Í   č.3- 20/2009 - ZM 
Zastupitelstvo města  Nový Knín 

s c h v a l u j e  program zasedání zastupitel-
stva.  
 

U S N E S E NÍ   č.4- 20/2009-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

b e r e   n a   v ě d o m í  informaci starosty 
města o investičních akcích – ČOV a kanaliza-
ce, propojení vodovodů Chotilsko Nový Knín a 
posílení vodních zdrojů na prameništi. 
 

U S N E S E N Í   č.5- 20/2009-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

b e r e   n a   v ě d o m í  informaci starosty 
města o plnění rozpočtu za prvních pět měsíců a 
ukládá radě města připravit rozpočtová opatření 
č.2/2009 na příští zasedání zastupitelstva. 
 

U S N E S E N Í   č.6- 20/2009-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

p r o j e d n a l o  a  v z a l o   n a   v ě d o m í 
Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření 
Města Nový Knín za rok 2008 Odborem kont-
roly Krajského úřadu Středočeského kraje ze 
dne 2.2.2009. Nebyly zjištěny žádné chyby a 
nedostatky. 
 

U S N E S E NÍ   č.7- 20/2009-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e   Závěrečný účet Města Nový 
Knín za rok 2008 bez výhrad. 

U S N E S E N Í   č.8- 20/2009-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e vstup Města Nový Knín do 
Svazku obcí Vodovod Vltava – Brdy. 

U S N E S E N Í   č.9- 20/2009-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  úpravu ceny stočného na 30,- 
Kč/m3 s účinností od 1.7.2009. 

U S N E S E N Í   č.10- 20/2009-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  změnu v hospodaření s TKO na 
území města a pověřuje radu města k vy-
pracování návrhu Obecně platné vyhlášky 
s účinností od 1. 1. 2010. 

U S N E S E N Í   č.11- 20/2009-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  přijetí dotace z rozpočtu Stře-
dočeského kraje z programu Fondu rozvoje 
obcí a měst ve výši 7,687.611,- Kč na rekon-
strukci radnice. 

U S N E S E N Í   č.12-20/2009-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  Pravidla pro prodej obecních 
bytů. Text Pravidel je nedílnou součástí tohoto 
usnesení. 

U S N E S E N Í   č.13-20/2009-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  vzájemný prodej pozemků p.č. 
712, 713, 715 a 719 dle PK v k.ú. Nový Knín a 
290/1, 290/2 dle PK v k.ú. Nový Knín, 814/9, 
814/11, 872/10 KN v k.ú. Libčice a 882 KN 
v k.ú. Starý Knín mezi Zemědělskou společnos-
tí Dobříš a Městem Nový Knín. 

U S N E S E N Í   č.14-20/2009-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  prodej pozemku p.č. 158/22 o 
výměře 121 m2 v k.ú. Starý Knín zájemci Ladi-
slavu Blažkovi, bytem Kozohorská 341 za cenu 
50,- Kč/ m2. 

U S N E S E N Í   č.15-20/2009-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  prodej části pozemku p.č. 555/1 
nově označenou 555/11 o výměře 1834 m2 v k.
ú. Libčice panu Vojtěchu Zajícovi za cenu 350 
Kč/m2. 
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Zprávy ze zasedání městské rady a zastupitelstva 
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U S N E S E N Í   č.16-20/2009-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  záměr prodeje bytových domů 
čp. 59 a 60 v Libčicích a pověřuje radu města 
započít s nezbytnými kroky, vedoucími k vlast-
nímu prodeji. 
 
  Ing.Tomáš Havlíček                Dr.Miloš Petřík 
      starosta města                        místostarosta 
 

V Novém Kníně dne 18. 6. 2009 

V ý p i s   z   U S N E S E N Í 
č.66/09 

ze schůze Rady města Nový Knín 
22.6.2009 

 
Usnesení č. 1-66/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e 
program schůze rady města dne  22.6.2009. 
 

Usnesení č. 2-66/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  příspěvek Svazu postižených 
civil. chorobami, z.o. Nový Knín, příspěvek 
2000,- Kč. 
 

Usnesení č. 3-66/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í  konání tábora Salezián-
ského hnutí mládeže Praha 10  v době 18. 7 – 1. 
8. 2009 u Voznického potoka. 
 

Usnesení č. 4-66/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  smlouvu o pronájmu pozemku 
p. č. 555/14, část 555/1 a část 555/12 v celkové 
výměře 6517 m2 v k.ú. Libčice k zemědělským 
účelům. 
 
  Ing. Tomáš Havlíček              Dr. Miloš Petřík 
      starosta města                       místostarosta 
 

V Novém Kníně dne  22.6.2009 

V ý p i s   z   U S N E S E N Í 
č.67/09 ze schůze Rady města Nový Knín 

13.7.2009 
 

Usnesení č. 1-67/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  program schůze rady města dne  
13.7.2009. 

Usnesení č. 2-67/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í  dopis paní Kotrbaté 
ohledně smlouvy o smlouvě budoucí na kanali-
zaci na pozemcích v jejím vlastnictví a spo-
luvlastnictví. 

Usnesení č. 3-67/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í  žádost pana P. Šálka  
na přidělení bytu v Novém Kníně. 

Usnesení č. 4-67/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  příspěvek 10.000,- Kč na dět-
ský tábor pořádaný dívčím skautským oddílem 
Koťata. 

Usnesení č. 5-67/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo 
na výstavbu splaškové kanalizace a ČOV 
s firmou Swietelsky. 

Usnesení č. 6-67/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  rozpočtové změny č.1 na zákla-
dě doporučení finančního výboru ZM. 

Usnesení č. 7-67/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í  došlé žádosti do výbě-
rového řízení na obsazení nebytových prostor 
v č.p. 43 v Novém Kníně. 

   Ing. Tomáš Havlíček            Dr. Miloš Petřík 
       starosta města                      místostarosta 

V Novém Kníně dne  13.7.2009 

Prodám benzínovou sekačku  
Husquarna bez pojezdu.  

Bližší informace telefonicky na 
čísle 728052987. Zn.: l

ev
ně

 

 

Děkuji panu starostovi Tomáši Havlíčkovi, 
městskému zastupitelstvu a Svazu postiže-
ných civilizačními chorobami za milé a vřelé 
blahopřání k mým narozeninám. 

                                      Růžena Huňková 

Poděkování 
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Přerušení dodávky proběhne ve 
dnech 12. a 13.8.2009 vždy od 8.00 
hod. do 16.00 hod. v Novém Kníně 
v Žižkově ulici od č.p. 213 až po č.
p. 179 (od prodejny potravin p. Ne-
chyby po dům p. Týfy). 

            Děkujeme za pochopení. 

Od 15.8 do 28.8. bude z důvodu čerpání řádné 
dovolené omezen provoz matričního úřadu. 
Z tohoto důvodu upozorňujeme občany, aby kro-
mě ověřování, které vyřídí zastupující matrikářka, 
odložili ostatní záležitosti  na začátek září. Žádosti 
o občanské průkazy možno vyřídit na Městském 
úřadu Dobříš.  

Děkuji všem, kdo se podíleli na 
zorganizování a průběhu 7. ročníku 
Novoknínského triatlonu, který se i 
přes nepřízeň počasí vydařil. 

                            Tomáš Havlíček 

Neustálý shon, existenční problémy, nezaměstnanost a zdravotní potíže patří kromě dalších pro-
blémů ke stinným stránkám našeho života. Každý máme v tomto směru jistě své vlastní zkušenos-
ti. Kromě potíží, se kterými se musíme potýkat, jsou tu spory, které jistě znepříjemňují do značné 
míry život. O to hůře, když se spory stupňují a nastoupí pak spory řešené soudní cestou. Pak už je 
to jen otázka „kdo s koho“ a to za nemalé finanční prostředky.  

Pokud se vyskytne tzv. spor neřešitelný, lze si najmout odborníka pro řešení konfliktů – ME-
DIÁTORA. Ten pak napomáhá lidem v procesu zvaném mediace, aby spolu dokázali komuniko-
vat, dokázali si vzájemně naslouchat. Většina sporů totiž s postupem času přeroste v emoce, výčit-
ky a nepochopení. Mediátor pak účastníky sporu vede, aby se pokusili najít uspokojivé řešení. Tak 
lze dosáhnout uspokojivého výsledku a nastolení mírové situace. V mnoha případech vzájemných 
nedorozumění a sporů přestanou fungovat lidské vlastnosti, jako jsou tolerance, kompromis, úcta, 
slušnost. Zapomíná se pak na důležitější stránky života, kterými jsou láska, porozumění, ale ze-
jména pevné zdraví.                                                                                               -OK-      

Prodej stravného  na měsíc září 2009 pro žáky MŠ 
A ZŠ Nový Knín bude zahájen 26.8. 2009   
od 8:00 - 12:00 hod.  
                                  Vedoucí ŠJ Petra Moravcová 

 
 

 
Dne 8.8.2009 se v budově Mincovny v Novém Kníně  

otevírá prodejní výstava fotografií Nového Knína a okolí. 

Autorka: Míla Čechová 

Oznámení 
o přerušení dodávky 

elektřiny 

Upozornění 
matričního úřadu  

na dovolenou v měsíci srpnu 

! 
Mediátor k řešení sporů 

Poděkování Prodej stravného  
ZŠ Nový Knín 

Výstava fotografií 
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Mohlo by se to tak zdát. Ale podle reakcí většiny ze 160 startujících jim sobotní nepřetržitý déšť 
zřejmě zas tak moc nevadil. A jestli vadil, hrdinně to na sobě nedávali znát. A jestli dávali, tak jen 
v prvních chvílích po proběhnutí cílem. Ale tam padají nepublikovatelné výrazy každý rok, takže 
to nemůžeme brát směroplatně:-)  

Navíc všech 6 předchozích ročníků proběhlo za nádherného počasí, vedra a sluníčka, kdy hasiči 
po dojezdu kropili závodníky, aby je alespoň trochu zchladili. No a letos jim alespoň myli kola:-) 

Asi jsem Vám ještě neříkal, že mám každoročně před třetí sobotou v červenci strach. Velký 
strach. Že někdo zabloudí, že se potluče na kole, ale hlavně, že někdo zůstane ve vodě, tedy spíš 
pod vodou. Při té mase lidí, která se najednou vrhne do Vltavy, by se to mohlo stát raz dva. Prav-
da, snažíme se tomu předejít a zužujeme prostor startu tak, aby se do vody nedostali všichni najed-
nou, na hladině hlídkují čluny potápěčů a člun vodní záchranné služby spolu s několika doktory, 
ale stejně... 

No a teď si představte následující situaci: Županovice, leje jako z konve, zima, je cca 15 minut 
po startu plavecké části, ve vodě už ale žádný plavec vidět není. Čluny vodní záchranné i potápěčů 
pomalu odplouvají, mumraj utichá, poslední závodníci nasedají na kola, jejich doprovod do aut, 
místní se rozcházejí, už tu fakt skoro nikdo není. Já čvachtám po louce pod hospodou bahnem 
k autu a v tu chvíli mi oči zabloudí do cyklistického depa, aaaa…! V depu zůstalo na stojanu jedno 
kolo a závodník nikde! Už málem křičím do megafonu směrem ke vzdalujícím se lodím, že nám 
jeden člověk chybí, že ho jdeme hledat! Když se ale kouknu pod střechu blízkého občerstvení, no 
ano!:-) Závodníkovi č. 29 se nechtělo převlékat na dešti, tak si skočil vedle do bufetu:-). Nechme 
stranou, že to stejně asi nemělo moc cenu, protože po 16 km v dešti byli všichni úplně na dranc. A 
byli by, i kdyby pršet přestalo, protože při průjezdem Hranicemi se na silnici udělala obrovská 
louže hluboká cca 40 cm. A když „jí tam kalíš, co to dá“ (cituji jednoho z účastníků),“ tak ten 
adrenalin fakt úplně stříká!“ Už jste někdy zažili stříkající adrenalin?:-) 

Myslím, že jsem tu již několikrát psal, že mám kaž-
doročně po 3. sobotě v červenci potřebu poděkovat. 
Hodně poděkovat. Všem, kteří s organizací opět 
ochotně pomáhali, ať už to byli sponzoři, anebo 
spousty kamarádů a kamarádek na místě v dešti. 
Byli jste všichni opět skvělí! 
Takže velké díky. 
No a skoro nakonec bych ještě chtěl říct, že je obdi-
vuhodné, že ani psí počasí neodradilo těch 160 lidí, 
aby si místo programu vhodnějšího pro tohle počasí, 
tedy například odpoledne stráveného v suchu a tep-
le, na gauči u TV, aby si nešli zaplavat, projet se na 
kole a zaběhat.  
Víte, jak ty blázny poznáte? Na jejich kole uvidíte 
kovovou samolepku s logem NKT a rokem 2009. 
A ten způsob léta? 
Zkrátka jednou to přijít muselo. No a můj strýc říká-
val "Lepší takovýhle počasí, než vůbec žádný":-) 

Jen hezké dny přeje Milan Brejcha 
P.S. Kdo lační po výsledcích, fotkách či reportáži 
z letošního Novoknínského triatlonu, nechť navštíví 
webové stránky města www.mestonovyknin.cz. Na 
titulní stránce jsou umístěny odkazy na vše, co se 
triatlonu týká. 

Novoknínský triatlon po 7. 
aneb "Takový způsob léta zdá se být poněkud nešťastný..." 

 



 

Děkuji místostarostovi a řediteli Paeddr.. M. Petříkovi za jeho bleskovou odpověď. Avšak 
se zamýšlím nad tím, zda je v pořádku, že článek, který byl určen čtenářům/spoluobčanům 
ještě ani nevyšel a již byl předem komentován. Reakce jsem čekala, ale od čtenářů, kteří 
k této věci mají nebo chtějí něco říci. Přestože nejsem v časové tísni, nehodlám detailně 
komentovat text p. M. Petříka, protože alespoň pro mne toto mluví samo za sebe. Já nechci 
nikoho přesvědčovat a ovlivňovat. Můžu se jenom dotknout nějakého bodu, něco rozeznít a 
ostatní si udělají úsudek sami.  

Opakovanou přihlášku jsem do MŠ dosud neodeslala (pro ty, co to nepochopili), nemám 
více zájem na tom, aby se má dcera účastnila na výchovně-vzdělávacím procesu v MŠ No-
vý Knín. Na čem však zájem mám a o co tu celou dobu běží je to, že namísto zastrašování 
by se měla ta velká informační, komunikační mezera jednoduše odstranit. Možností je hod-
ně. Tím, že veškeré důležité informace a rady rodičům budou veřejně dostupné všem (web. 
stránky města, zpravodaj…), dá se tím předcházet podobným neshodám. 

VNÍMÁME TAK, JAK MYSLÍME. 
Když budete chtít vidět kolem sebe nepřátelský svět plný problémů, tak ho takový uvidíte. 

Ale když budete chtít vidět svět, kde se všichni neustále učíme, kde jsou nám neustále posky-
továny různé lekce, které dočasně mohou vypadat tragicky, můžete s odstupem času uvidět i 
smysl takové lekce. 

Pro mě to byla lekce, která mě velice pozitivně poučila ze všech směrů. Avšak zde přestá-
vám plýtvat svou energii, protože z druhé strany cítím nepřátelství a problémy. Tudy má ži-
votní cesta opravdu nevede. Vyjádřit se můžete naprosto všichni.  

Těm, kteří mi důvěřují a podporují DĚKUJI. 
                                                                                                                            Alena Müllerová 

Re: MŠ Nový Knín 
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Naše rodná obec je v letošním roce obcí už 650 let. Výbornou příležitostí k oslavě tohoto jubilea 
je důkladná oprava její dominanty. Místní kaplička v Chotilsku se dočkala nové fasády a střechy a 
je proto nejvyšší čas zasvětit ji také novým patronům, ochráncům obce i celého našeho kraje, ne-
boť žádný historický pramen nám nezanechal ani zmínku, kdo je vlastně naším patronem. Ještě 
donedávna jsme z věžičky kaple mohli slýchat tóny zvonku svatého Václava. Ozýval se přede-
vším, když někdo z obce odešel na věčnost.  

29.srpna 2009 od 14.00 hodin se na návsi v Chotilsku bude konat slavnostní svěcení kapličky. 
Máme krásnou příležitost se setkat, být účastni společné motlitby za naši obec a kraj, poveselit se 
při pěkné muzice a u dobrého jídla a pití. Určitě je to také příležitost pozvat naše bývalé sousedy, 
přátele, známé a rodáky z Chotilska i jeho osad, aby byli při této slavnosti s námi. Na slavnost je 
zváno mnoho milých hostů, představitelé krajské samosprávy a především nynější generál a vel-
mistr Rytířského řádu křižovníků s červenou hvězdou Jiří Kopejsko, O.Cr. spolu s farářem starok-
nínské farnosti Josefem Andrejčákem O.Cr.  

                                                  Přijďte mezi nás na náves, tak jako za starých časů!     
                                              Srdečně Vás zve Obecní zastupitelstvo Chotilska a SDH.     –SK- 
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Kaplička v Chotilsku má nový kabát, 
nejvyšší čas pozvat také nové patrony! 



 

Příběh stavení čísla popisného 12 je hlavně pří-
běh lidí v ní žijících. Jejich starostí a radostí, 
které nám jenom trochu poodkryly archivy. Tato 
chalupa patřila jednomu rodu více jak tři stovky 
let.  
První záznam z roku 1686 o ní hovoří jako o 

chalupě: „Na ty žadnejch napadnikův nejní“, to 
znamená, že byla opuštěna a nikdo si nedělal 
finanční nároky. V letech 1679 až 1680 byla mo-
rová epidemie, která si jen v Praze vyžádala 6-7 
tisíc obětí, což by mohlo tento stav vysvětlovat. 
Pravděpodobně byl původní majitel, ještě za 
panování Jiřího Vratislava z Mitrovic, nějaký 
Šejna, neboť ještě nejméně celé 18. století se tak 
přezdívalo jejím obyvatelům, přestože měli různá 
příjmení. První byl zaknihován - 

Jozef Mandinec asi 1720 
- jemuž byla tato chalupa roku 1687 pronajata 

od vrchnosti za 18 zlatých, splácel každoročně po 
půl zlatce, „do důchodu“ zbraslavským mni-
chům. Většinou byl k chalupě kousek pole, tako-
výmto chalupníkům se tehdy říkalo zahradníci. 
Mandinec byl zřejmě dobrý hospodář, takže ho 
vrchnost přeložila na jiný grund a roku 1695 jej 
v platbách, takže i v hospodaření, vystřídal -  

Šimon Pešák  asi 1738 
- toho však vrchnost roku 1700 z neznámých 

důvodů (možná špatně hospodařil), odvolala a 
přidělila tuto živnost bezzemkovi hospodařícím 
původně v Lipí na cizí chalupě, jehož potomci 
dlouhých 306 let na této chalupě bydleli a hospo-
dařili. Byl to již pisatelův předek jménem - 

Matouš Vojeczký 1706  
- (také Vojeckej či Vojenckej, jméno zdědil po 

otci, zřejmě bývalém vojákovi), jenž měl 
s manželkou Dorotou, syny Jozefa, Vojtěcha a 
dceru Marii. Dorota po manželově smrti nebyla 
v pětatřiceti letech žádná truchlící stařenka, proto 
se později provdala za Šimona Pešáka, který 
v této chalupě stále bydlel. Hospodářství v roce 
1911 převzal nejstarší syn - 

Jozef Vojeczký asi 1718 
- který měl vyplatit bratra a sestru. Na chalupě 

visel starý dluh Mandincovi a Pešákovi celkem 5 
zlatých, neboť se samozřejmě nejprve splácely 
dluhy panstvu. Jozef nebyl ženatý a zřejmě byl 
nemocen, neboť u jeho jména na listině 
nesplacených dluhů se brzy po předání chalupy 
objevil křížek. 11. srpna 1715 se Marie provdala 
za mládence ze sousedství, kterým byl - 

Matěj Holinka *1689 1745 
- nejstarší syn Bartoloměje, původně Nováka, 

podle chalupy nazývaného Holinka, jehož 

stavení, takzvanou chalupu Holinkovskou čp. 8 
zdědil nejmladší syn Jakub *1696 1754. A Ma-
těji Holinkovi „švagru svému“ postoupil Jozef 
Vojeczky roku 1717 chalupu, rovněž za 18 zla-
tých. Matěj s Marií měli tři děti, které se dožily 
dospělého věku: Matěje, Kateřinu *1721 a To-
máše *1725. Kateřinu provdali r. 1760 za Jana 
Vohanku z Lipí, nejmladší Tomáš se vyučil tesa-
řem a s manželkou Dorotou bydlel v chalupě č. 
9. Chalupu po smrti otce zdědil nejstarší syn - 

Matěj Holinka *1716 1778 
- i když hospodářem z vrchnostenské milosti se 

stal až roku 1755. Z této doby je doloženo, že 
k chalupě patřil nájem osmi jiter (asi 4,5 hektaru) 
a 441 sáhů (asi 800 metrů čtverečních). Protože 
vůči vrchnosti neměl žádné pohledávky, vyplatil 
matce a sestře Kateřině po čtyřech zlatkách a 
čtyřiceti krejcarech. Bratrovi zaplatil za vyučení 
a zřejmě ho i nově ošatil, aby mohl jít vandrem, 
jak tehdy bývalo běžné, takže při dělení majetku 
se s ním už nepočítalo. Matěj se oženil 14.2.1737 
s Alžbětou*1711 1783 dcerou Jiřího Červenky 
z Korkyně (mimochodem měl pět dcer, takže 
nemohl nabídnout asi žádné velké věno) a měli 
spolu čtyři děti. Dospělého věku se dožili: syn 
Jozef a dcera Dorota, provdaná roku 1775 za 
Martina Pešáka z Lipí. Po Matějově smrti se stal 
novým hospodářem samozřejmě syn- 

Jozef Holinka *1746 1806 
- i když smlouva o předání živnosti byla sepsá-

na až roku 1789, za rychtáře Václava Hrubého. 
Inflace zvedla ceny a „stavení bylo šacováno za 
48 zlatých“. Také zdědil domácí a hospodářské 
nářadí, totiž půl vozu, pluh a rádlo, to vše za 6 
zlatých, a polí 6 jiter 554 sáhy, luh a zahrad 1 
jitro 1487 sáhů, ty byly za 26 zlatých a 30 krejca-
rů, které musel zaplatit do důchodu. „Dobytek-
obilí-kur-mě samotniho naloženo nebylo nýbrž 
nastupující hospodář všechno za své peníze hned 
zaopatřiti jest mušel“. A zřejmě to byl první Ho-
linka, který uměl číst a psát. Jeho synové již zřej-
mě chodili i do školy, pro dcery si však takový 
přepych nemohl dovolit. Vzal si Dorotu *1745 

1837, dceru Josefa Knihaře z Knihy, s níž měl 
dcery Magdalenu *1774, provdanou r. 1798 za 
Jozefa Mrázka, Marii *1777 a syny Františka 
*1779, který se oženil s Marií , dcerou Jana Háj-
ka, chalupníka z Lipí čp. 5 (mimochodem předek 
dnešních Holinků z Chotilska č.p. 15), Jána a 
Josefa*1785 26.2.1806, který musel narukovat 
a s 10. regimentem, 3. kumpanií a 6. batalionem 
byl 2. 12. 1805 v bitvě u Slavkova. Přišel domů 
nakažen tyfem, na který zemřelo víc vojáků (šest 
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tisíc), než v samotné bitvě. Jozef Holinka starší 
se asi necítil úplně zdráv, či to bylo tou nejistou 
dobou, jisté však je, že grunt nechal přepsat už 
rok před svou smrtí na prostředního syna, proto 
na gruntu začal hospodařit- 

Ján Holinka *1782 1854 
- který převzal majetek roku 1805, v tom sa-

mým šacuňku, to je 80 zlatých a 30 krejcarů. 
Sourozencům, kromě vojáka Jozefa, slíbil vypla-
tit po deseti zlatých. Byly války, takže stát potře-
boval peníze. Toto jsou každoroční platby 
(kromě dluhů): do důchodu slapskýho jmenem 
roboty...8 zlatých 49 krejcarů, kontribuce...3 zla-
té 48 krejcarů, a činže stěch polí panských...18 
zlatých 10 krejcarů. Roku 1808 se oženil s Doro-
tou *1784 1829, dcerou Jana Hájka z Lipí čp.5, 
se kterou měl tyto děti, jež se dožily dospělého 
věku: Vojtěch, Jan a Marie *1815 1843, která 
zemřela svobodná. Ján se po ovdovění oženil 
podruhé s Annou, vdovou po Josefu Brichtovi a 
vlastně jediné, co víme o jeho životě je, že ze-
mřel ve tři hodiny odpoledne na zapálení osrdce. 
Roku 1845 předal svou živnost, tentokrát již za 
280 zlatých. 

Vojtěch Holinka  *1813 1890 
- po napoleonských válkách vzrostla inflace 

děsivě, takže musel sourozencům Janovi a Marii 
vyplatit po 140 zlatých. Zase měl dostat po svat-
bě s Annou roku 1841, od svého tchána Matěje 
Jarůška 240 zlatých a k tomu dvě dojný krávy, 
jedno dvouletý tele a čtyři ovce. Svatební dar 
však ještě v roce 1849 neobdržel, proto sepsal 
s tchánem dlužní úpis. Jejich děti: Marie *1843 

1866 vdovec František Sýkora z Nových Dvo-
rů čp.20, Josef a nejmladší Váczlav *1863 1937 

Annu Radimcovou z Nahorub, jenž se vyučil 
kovářem. Nejprve měl kovárnu v Chramostech a 
poté se přestěhoval do obecní kovárny 
v Hrachově (nyní je z ní hasičárna), ve které po 
jeho smrti pokračoval v řemesle i jeho syn Anto-
nín Holinka, než se přišlo na to, že koně jsou 
zbyteční a svářet se dá i elektrickým proudem. 
Po Vojtěchovi převzal živnost - 

Josef Holinka *1846 1910 
- ten si vedle řemesla rolnického pořídil i živ-

nost hostinskou. Roku 1875 si půjčil od své tety 
Jarůškové 600 zlatých a z chátrající dřevěnky 
postavil chalupu zděnou, do které se vešel i vý-
čep. Do té doby byl hostinec v čísle 6 u Rákosní-
ků. Vzal si roku 1871 nevlastní dceru své sestry 
Antonii Sýkorovou z Nových Dvorů, se kterou 
měl spoustu dětí, ale přežili jen: Anna, František, 
Antonín, Josef, Josefa a Stanislav. 
Anna*1872 1955 1904 Antonína Škodného 

rolníka z Křepenic. 

Synové František *1875, Antonín *1877, kovář 
Josef *1879 a truhlář Stanislav *1893 se vyučili 
řemeslu, a odešli do světa. 
Josefa *1890 1970 1914 s Antonínem 

Kymlou *1891, který u Holinků dělal kočího. 
Obě živnosti převzala dcera Anna spolu 

s manželem, jímž byl již zmíněný - 
Antonín Škodný *1870 1939 

- který se přeškolil po tchánově smrti na hostin-
ského a provozovali kromě rolnické živnosti i 
hospodu, jak vyplývá z Chotilské kroniky: 

V roce 1925 byl založen požár v čís.pop. 9 nále-
žející majitelům Josefu a Marii Mandovým 
z Chotilska, který byl založen neznámým zlosy-
nem a při vypuknutí, když lidé vyběhli ze stavení, 
šel do hostince p. Antonína Škodného, kde byla 
přítomna jen dcera hostinského Alžběta, která 
ještě chodila do školy, kterou omráčil paličkou 
na hroudy a pak kradl peníze a různé nápoje 
líhové a pak chtěje zahladiti stopy, shodil rozžeh-
nutou lampu ze stolu domnívaje se, že též vypuk-
ne požár a utekl pak oknem z kuchyně do zahra-
dy. Tento požár byl pro manžele Mandovy hroz-
ný, neboť jim shořelo téměř vše a též 4 kusy ho-
vězího dobytka. 
                            zapsal: František Jarůšek 

Měli samé dcery: Antonie *1907, Marie *1909, 
Josefa *1911 2007 a nejmladší Alžběta *1914 
+1990, která zdědila usedlost a hospodu. Jejím 
manželem se stal - 

Josef Járka 
- kterého potkali dvě pohromy a dvě radostné 

události. Nejprve události šťastné: narodil se jim 
syn Pavel *1941 a později ještě dcera, jež žije 
provdaná v Benešově. Nyní ty neradostné: hos-
poda v roce 1946 pro závadu na elektroinstalaci 
vyhořela, takže ji znova postavil za peníze od 
pojišťovny a za dluhy z banky. Hostinec rozšířil 
o sál, a chystal se na podkrovní pokoje pro výlet-
níky. Ta druhá pohroma se jmenovala Vítězný 
únor a zbyly mu jen ty dluhy. Po listopadu 1989 
jeho dědicům majetek vrátili, ale syn - 

Pavel Járka 
- hospodu v roce 2006 prodal nynějšímu majite-

li, který zachoval hostinskou živnost a pustil se 
do třetí přestavby. Nároky výletníků stoupají a 
hospoda z roku 1875 ani ta z roku 1946 by hos-
tům ani majiteli nevyhovovala. 
 
Ale to už je současnost a já se těším, jak si do 

této restaurace zajdu za horkého letního dne na 
pivo. 
                            -Pavel Holinka z Kadaně- 
 



 

zve všechny příznivce požárního sportu na 7. kolo Brdské ligy, kterou sbor pořádá 9.8. 2009 na 
hřišti v Prostřední Lhotě od 11:00 hodin. 

Přijďte povzbudit domácí družstvo, které bude soutěžit s družstvy nejen z okresu Příbram, ale i 
z Berounska, Plzeňska i Prahy. Jistě to bude zajímavá podívaná a pro někoho i dobrá příležitost se 
dozvědět něco z požárního sportu. 

Činnost sboru 
Vzhledem k deštivému a bouřkovému počasí se naše zásahová jednotka zúčastnila několika vý-

jezdů k mimořádným událostem, a to v Prostřední Lhotě k doutnajícímu el. rozvaděči po zásahu 
bleskem, v obci Korkyně pomáhala odčerpávat vodu z garáže a zaplavené příjezdové cesty. Dále 
ve Velké Hraštici asistovala při požáru domku, který způsobil zásah blesku a vzápětí pomáhala 
v šesti domcích odčerpávat vodu ze zatopených garáží a sklepů po noční bouři a přívalovém dešti. 

                                                                                                   -Velitel jednotky Vít Šiška- 

SDH Chotilsko 

 
 

Rok utekl jako voda v řece Little Bighorn  
a my máme opět tu čest pozvat Vás na 

IX. MEMORIAL  
GEN. G.A. CUSTERA 

Místo konání: sobota 22. 8. 2009 Drtinův statek Hněvšín 
 

Program 
  8:00        Budíček, prezentace, příprava… 
10:30        Do sedel! – zavelí generál pěti švadronám kavaleristů. 
                 Přehlídka švadron, manévry za doprovodu vojenské kapely 
11:30        Terénní jízda, parkur, jízda zručnosti, sekání melounů šavlí 
13:30        Oběd a polední přestávka 
15:30        8. Letní tažení kavalerie na Kobylníky a zpět 
18:00        Návrat vítězných jednotek na statek 
20:00        Večerní program – udílení vyznamenání, povýšení,  
                 popř. degradace, grilování, hudba, volná zábava 
 

Během dne jsou pro děti připraveny hry,  
pro všechny občerstvení  

a hlavně skvělá podívaná!  
Vstupné dobrovolné. 

 
Dobré pobavení přeje  

Gen.Václav Vydra a Plk. Pavel Korecký 
                                                                                               -mí- 

KULTURA  
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Mì s í č n í k  p r o  M o k r o v r a t y ,  P o u š t ì  a  o k o l í 

Poslední zasedání Zastupitelstva obce Mokro-
vraty se konalo 1.7.2009. Přítomni: ing. Feglar, 
Kottová, Patera, Safín, MUDr. Macas, ing. Le-
šetický. 

Omluven: pp. Ing. Sainer, Mgr. Čermáková, 
Zorková 

Program: 
1.  Směrnice obce Mokrovraty – Czech POINT 
2.  Vyhlášení ceny vodného a stočného  
3.  Nájemní smlouva – Obec Mokrovraty – p. 

Jiří Řípa 
4.  Žádost o koupi obecního pozemku 

k bodu 1/  
Starosta obce předložil zastupitelům Směrnici 

obce Mokrovraty stanovující závazný postup 
k provedení výběrového řízení dle projektu 
eGovernment v obcích – CzechPOINT. 

Usnesení č. 4-01/2009 
Zastupitelstvo obce Mokrovraty  

odsouhlasilo výše uvedenou směrnici.  
Pro: 6, Proti: 0 

k bodu 2/  
Zastupitelstvo obce projednalo cenu vodného a 
stočného na období od 1.6.2009 do 31.5.2010. 

Usnesení č. 4-02/2009 
Zastupitelstvo obce Mokrovraty  

odsouhlasilo cenu vodného ve výši 25,- Kč/m3 
a stočného ve výši 6,- Kč/m3 na účtovací ob-

dobí 2010. 
Pro: 6, Proti: 0 

k bodu 3/  
Starosta obce předložil zastupitelům nájemní 
smlouvu mezi Obcí Mokrovraty a p. Jiřím Ří-
pou na pozemky par. č. 666, 675 a 676 v k.ú. 
Mokrovraty. 

Usnesení č. 4-03/2009 
Zastupitelstvo obce Mokrovraty souhlasí 
s výše uvedenou nájemní smlouvou a pověři-

lo starostu k jejímu podpisu. Pro: 6, Proti: 0. 
 

k bodu 4/  
Starosta obce předložil zastupitelstvu žádost p. 
Petra Eckla o koupi obecního pozemku parc. č. 
29/3 v k.ú. Mokrovraty o výměře 86 m2. 

Usnesení č. 4-04/2009 
Zastupitelstvo obce Mokrovraty odsouhlasi-

lo záměr odprodeje výše uvedeného pozem-
ku. Pro: 6, Proti: 0. 

Vážení spoluobčané, 

přinášíme Vám 2. č íslo Mokrovratského zpravodaje a pěvně věř íme, že takto 

budeme pokračovat i nadále. Jeho nedílnou součástí je i anketa, kde bychom se 

rádi dozvěděl i  Vaše potřeby a  názory na některé event. připravované akce. 

Zápis z jednání zastupitelstva obce 



 

V průběhu měsíce července probíhá generální oprava střechy 
budovy ZŠ a MŠ. Generálním dodavatelem je firma Kredit v.o.
s., která zakázku provádí na základě výběrového řízení, které 
proběhlo v jarních měsících a bylo schváleno zastupitelstvem 
obce. Předpokládané dokončení je do 15.8.2009. 

V minulých měsících pro-
běhlo letecké fotografování 
obce. Snímky si občané mo-
hou zakoupit na OÚ v rámci 
úředních hodin u pí. Ecklové. 

Letecké snímky obce 

Na přípravě tohoto čísla se podíleli: Ing. Miloslav Feglar pí. Ecklová, pí. Zorková, pí. Poláčková  
a MUDr. Michal Macas, MBA - vedoucí redakční rady. 

Je nám potěšením oznámit, že začátkem srpna bude znovu otevřen obchod se smíšeným zbožím. 

Obchod bude znovu otevřen !!! 

Poutní mše svatá na Pouštích 

Jako každý rok tak i letos jsme v sobotu 
27.6.2009 slavili na Pouštích u kapličky, 
která je zasvěcena svatému Janu Křtiteli, 
poutní mši svatou. I přes hrozící déšť k nám 
přijeli slavit i přátelé z Mokrovrat, Nového 
Knína a blízkého okolí. 

V naší čisté a krásně vyzdobené kapličce, 
o kterou se po celý rok vzorně stará pan 
František Kotáb ml., mši svatou celebroval 
P. Josef Andrejčák O.Cr. V tento den také 
náš pan farář slavil 20 let kněžského svěce-
ní, a tak jsme mu k tomuto výročí mohli 
popřát alespoň kytičkou. Krásným zpěvem 
a hrou na klávesy nás při mši svaté potěšila 
slečna Stáňa Krejčíková. Po kněžském po-
žehnání, popovídání s přáteli a obdarování 
pouťovými koláčky od pana Kotába jsme 
se s pokojem v srdcích rozcházeli do svých 
domovů. 

Myslím, že se nám poutní mše svatá vy-
dařila a těšíme se na příští rok, že se u naší 
kapličky opět setkáme. 

                                        Eva Poláčková 

Oprava střechy 

Anketní lístek je k dispozici pouze ve vydání pro Mokrovraty. 
Pro informaci uvádíme anketní otázky. Anketa pro občany 

Pokud bude místní restaurace vařit, budete mít zájem o nabízená jídla? 
Pokud by místní restaurace vařila pro důchodce a občany za přijatelnou cenu (event. 
s příspěvkem OÚ), budete mít zájem o nabízená jídla s event. rozvozem stravy až do domu? 
Pokud by byl zajištěn odvoz dětí z Pouští do Mokrovrat a zpět do MŠ a ZŠ, měli byste o tuto 
službu zájem? 
Uvítali byste komunikaci s MÚ přes internetové schránky? 
Využíváte možnosti proplacení jízdného za MHD při cestě na Dobříš a zpět (důchodci dle pod-
mínek MÚ)? 
Jaké další služby byste v obci využili či přivítali?  
S čím jste byli v posledním roce v obci nespokojeni? 
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Kousek Indie na Západě ? 

Novoknínský zpravodaj                                    14                                                 červenec  2009 

Občas je lze spatřit v ulicích. V našem městě asi velmi zřídka, ale jinde častěji. Kráčejí a tancují 
v ulicích v nápadných oděvech zjevně orientálního střihu. Občas nabízejí knihy, které sice jsou 
v češtině (případně ve slovenštině), ale z jejichž výtvarného zpracování lze rovněž pocítit závan 
Indie. A totéž platí i o restauracích, které provozují. 

Hnutí Haré Kršna sice nepatří mezi masová náboženství, avšak v každém případě se projevuje 
nejnápadněji – na rozdíl od jiných „východních“ duchovních proudů totiž převzalo nejen víru, ale i 
životní styl včetně kuchyně a odívání.  

Jak název napovídá, je zaměřeno na uctívání Kršny, kterého považuje za jednoho z deseti 
(přičemž poslední z nich je teprve očekáván) avatárů (vtělení) boha Višnua, jednoho z nejvýznam-
nějších bohů hinduistického pantheonu.  

Jedná se přitom o náboženství jednak staré, ale zároveň poměrně mladé.  
Staré proto, že vychází z hinduistických tradic, které patří k nejstarším náboženským směrům na 

světě. Konkrétně vychází z tradic bengálského višnuismu. O jeho oddělení od hlavních hinduistic-
kých proudů se zasloužil Šrí Kršna Čaitanja, který se narodil v roce 1486. Do višnuismu ho zasvě-
til v roce 1510 guru Íšvara Purí a udělil mu mantru Haré Kršna. Hlavním obsahem jeho kázání 
bylo, že k Bohu lze přijít jen cestou bhakti, tedy oddanosti, což se nejlépe uskutečňuje zpíváním 
Božích jmen (tj. např. právě Haré Kršna mantry). Při přijímání žáků nedbal na kastovní původ – 
rozdělení na kasty nechápal ve smyslu dědičného určení, nýbrž z hlediska individuálních lidských 
vlastností a schopností. Z Čaitanjových pokračovatelů aspoň jmenujme Bhaktivinóda Thákura a 
jeho syna Bhaktisiddhántu Sarasvatího, kteří se zasloužili o obrodu této větve višnuismu v 19. a na 
začátku 20. století. 

A zde se dostáváme k tomu, proč je toto náboženství zároveň poměrně mladé. Nejznámější or-
ganizace Kršnových oddaných, Mezinárodní společnost pro vědomí (či uvědomování si) Kršny 
(anglicky International Society for Krishna Consciousness, či zkratkou ISKCON), byla založena 
až v roce 1966.  

Zakladatelem byl  A. Č. Bhaktivédanta Svámi Prabhupáda, původním jménem Abhaj Čaran De. 
Narodil se v roce 1896 v Kalkatě, záhy se zapojil do národně osvobozeneckého boje. Na Gándhího 
výzvu odmítl po skončení studií převzít vysokoškolský diplom a poté sebe a svou rodinu živil jako 
obchodník s léčivy. Zlomem v jeho životě se stalo jeho setkání s Bhaktisiddhántou Sarasvatím 
v roce 1922, který ho přesvědčil, aby dal přednost náboženské činnosti před politikou. Ve druhé 
polovině padesátých let opustil rodinu a v souladu s tradicí vstoupil do stavu sannjásina a přijal 
jméno Abhaj Čaranáravinda Bhaktivédanta Svámi (titul Prabhupáda přijal v roce 1968). V šedesá-
tých letech se rozhodl pokračovat v misii na Západě. Dne 13. srpna 1965, ve svých 69 letech (!), 
nastoupil v Kalkatě jen s minimálními prostředky k obživě na loď do Ameriky. Tam pak začal šířit 
učení formou přednášek a veřejných kírtanů (průvodů s tancem a zpěvem Božích jmen). Poslucha-
če nalezl především mezi hippies, v hnutí, které se tehdy vzepřelo modernímu západnímu životní-
mu stylu. Právě to přispělo k takřka okamžitému úspěchu jeho kázání. Jako první vznikla komuni-
ta v newyorské chudinské čtvrti Lower East Side, záhy však následovalo San Francisco, pak další 
místa v USA a posléze chrámy i mimo Ameriku. Když v roce 1977 Prabhupáda umíral, bylo jeho 
hnutí rozšířeno v desítkách zemí po celém světě. 

Na nynějším českém území se první stoupenci objevili už před rokem 1989. Scházeli se – tehdy 
ještě v ilegalitě – v domě číslo 5 v ulici Na Hrázi v pražské Libni (poblíž míst, kde dříve žil spiso-
vatel Bohumil Hrabal). Záhy po listopadovém převratu se na pultech trafik objevilo první číslo 
jejich časopisu Návrat k Bohu (ta čísla vyšla asi jen dvě nebo tři). Rovněž ještě v roce 1990 získala 
komunita Kršnových oddaných do pronájmu statek v Městečku u Chotýšan, kterému dala jméno 
Kršnův dvůr a který později odkoupila.  

Mezitím v již zmíněném pražském domě v ulici Na Hrázi 5 vznikla restaurace Góvinda (a poz-
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ději další jinde v Praze i mimo ni). Což není náhoda, protože na světě stěží najdeme náboženskou 
organizaci, která by jídlu přikládala takový význam jako hnutí Haré Kršna.  

Už jeho příprava je považována za bohoslužbu a na tom, s jakou myslí je potrava připravována, 
závisí její kvalita. Jídlo se po dokončení obětuje Kršnovi, čímž se z něj stává prasádam, zdroj Krš-
novy milosti, jakási obdoba křesťanské eucharistie (Večeře Páně). Nicméně jeden rozdíl zde přece 
jen je: zatímco v křesťanských církvích je účast na eucharistii vyhrazena pouze pro pokřtěné věří-
cí, v případě jídla obětovaného Kršnovi takováto omezení neplatí. Ba podání jídla obdařeného ta-
kovouto milostí je považováno za misijní prostředek. Snad proto Kršnovi oddaní tak rádi provozují 
své vlastní restaurace. 

Kršnovi ovšem nelze obětovat jakékoli jídlo. Kršnovi oddaní jsou laktovegetariány, neboli jejich 
potrava se skládá z rostlinných a mléčných výrobků. Odmítají ale i například kávu kakao nebo čaj 
nebo alkohol (považují je za drogy), cibuli a česnek (podle véd literatury jde o potraviny v kvalitě 
vášně) a většinou i po houbách (podle véd v kvalitě nevědomosti). Přes tato omezení však nelze 
mluvit o jednotvárnosti takovéto kuchyně – místo zakázaných surovin existuje spousta jiných, se 
kterými se pro změnu nesetkáte v tradiční české kuchyni. Týká se to hlavně koření, jehož výčet je 
velice rozsáhlý. Vedle u nás běžných druhů jmenujme třeba římský kmín, asafoetidu, kardamom či 
kurkumu. Z vlastní zkušenosti vím, že jídla připravená v jejich restauracích jsou opravdu chutná, a 
zejména uvážíme-li, že Kršnovi oddaní z náboženských důvodů během přípravy jídlo neochutná-
vají, jde opravdu o výborné kuchaře. 

 
Když už jsme u omezení, dodejme, že velmi přísná pravidla mají Kršnovi stoupenci pro sexuál-

ní život: pohlavní styk je povolen pouze tehdy, je li spojen s úmyslem zplození potomka.  
Dále, jak již bylo zmíněno, jsou zakázány i drogy a také hazardní hry.  
A naopak je přikázán zpěv Haré Kršna mantry. Tedy 
Haré Kršna, Haré Kršna, 
Kršna Kršna, Haré Haré, 
Haré Ráma, Haré Ráma, 
Ráma Ráma, Haré Haré. 
Samozřejmě opakovaně, a to mnohokrát. Trochu to připomíná katolickou modlitbu růžence (a 

Kršnovi oddaní skutečně mají své obdoby růženců, na kterých odpočítávají opakování mantry), 
rozdíl zde je ovšem v chápání smyslu mantry – jde spíše o zvukovou podobu než o myšlenkový 
obsah.  
Často lze Kršnovy stoupence spatřit, jak právě se slovy této mantry tančí v ulicích, v létě je lze 

vidět, jak pochodují krajinou za exoticky vypadajícím vozem taženým volským spřežením – a rov-
něž vyzpěvují Haré Kršna mahámantru (máhámantra = velká mantra). Tomuto pochodu se říká 
padájátra (případně v anglické transkripci padayatra) a v uplynulých letech jednou zavítal i do na-
šeho města, kde měl i cíl jedné z etap. 

V nedávných letech vykrystalizoval „disidentský“ proud, který se považuje za obrodný a říká si 
ISCON Revival Movement. Hlavní rozdíl proti nynějšímu „hlavnímu“ proudu je v tom, že v ob-
rodný proud považuje Prabhupádu i po jeho smrti za duchovního učitele hnutí a jeho pokračovate-
le „pouze“ za „učitele v zastoupení“, zatímco stávající „hlavní“ proud považuje nynější učitele za 
pokračovatele Prabhupády (asi jako kdyby papežové byli považováni ne za pozemské Ježíšovi 
zástupce, ale za jeho rovnocenného pokračovatele). Každopádně další vývoj může být ještě velmi 
zajímavý. 

Miloš Hlávka 
s použitím informací mj. z knihy: Mrázek, Miloš: Děti modrého boha, 

nakladatelství Dingir, Praha, 2000, ISBN80-902528-1-8  
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3. ročník tenisového turnaje o pohár starosty 
V sobotu 27. června 2009 se uskutečnil další ročník tenisového turnaje ve čtyrhře. Organizaci 

turnaje si vzala na starost čtveřice tenisových „dorostenců“. Spolu s některými účastníky nalosova-
li pořadatelé 16 tenisových dvojic do čtyř skupin. Každé družstvo sehrálo postupně pět zápasů na 
hřišti v Libčicích a Prostřední Lhotě. V příjemném prostředí sportovního areálu v Libčicích, kde 
bylo připraveno bohaté občerstvení, se všem účastníků turnaje i početným divákům tradičně velice 
libí. I toto nám pomáhá stále něco vylepšovat – např. nové lavice, dobudování přístřešku apod. 
Přes trvale aprílové počasí a především usilovného „Medarda“ se všech 40 zápasů až na finále 
podařilo sehrát bez deště. I to po krátkém přerušení bylo regulérně dohráno. V něm obhájil vítěz-
ství „Bílý balet“ (tak si říká dvojice Milan Pfingstner a Jiří Dolejš), když porazili Pavla Bělocha a 
Romana Hrubého 6:4. Uznání za své tenisové umění a snahu podat co nejlepší výkon si zaslouží 
všichni včetně těch, co skončili na 16. místě. Hezký den s trochou adrenalinu strávený 
s příjemnými lidmi si všichni rádi při další sportovní akci zopakují! 

Takto velká soutěž si vyžaduje vedle úsilí pořadatelů i nemalé finance. Symbolické startovné 
nemůže pokrýt výdaje na provoz turnaje, občerstvení soutěžících, ceny a poháry vítězům, nájem 
kurtů apod. Proto i velkou snahou pořadatelů bylo zajistit příspěvky od sponzorů, které byly použi-
ty na občerstvení a především na vytvoření tzv. startovacích balíčků pro všechny sportovce. Naše 
díky tak patří těmto sponzorům: firma Quelle Nový Knín pan Suchopár, Zelenina a ovoce Nový 
Knín pan Vaněk, potraviny 3S, Lahůdky Jarolímek, dále pánové Jaroslav Dolejš, Jan Mendl, Fran-
tišek Miletič, Jaromír Mašek a Město Nový Knín. 

Těšíme se již na další ročník turnaje o krásný pohár starosty, který se tradičně koná sobotu před 
poutí v Libčicích. Držíme pořadatelům palce, aby se jim stejně vydařil jako ten letošní. Věříme, že 
v nabitém programu pana starosty, případně jeho zástupce se najde volné místo, aby mohl pohár 
osobně vítězům předat. Pro pořadatele a hlavně pro vítěze to bude jistě velká pocta. V každé době 
a především v současné tíživé finanční krizi je jistě těžké zakládat tradice. Přesto si myslíme, že se 
podílíme na vzniku jedné velice ušlechtilé. 

         Tenisoví nadšenci z Libčic 

Sbor dobrovolných hasičů Nový Knín 
v tomto měsíci opět zasahoval při požá-

ru, a to ve Velké Hraštici. Dne 5.7. 2009 byl při bouři bleskem zasažen domek a jen díky rychlému 
zásahu našeho družstva byla tato stavba zachráněna. Naši členové pak po uhašení požáru pomohli 
majiteli opravit střechu a vysušit podlahy domu. V den tohoto zásahu rovněž čerpali vodu ze skle-
pů rodinných domů po přívalových deštích ve Velké Hraštici a v Novém Kníně. Dále jsme pomá-
hali při řízení dopravy při Novoknínském TRIATLONU. Kropení terénu tento rok nebylo třeba. 
Počasí účastníkům soutěže nepřálo a vody bylo více než dost. Přes všechna úskalí, které příroda 
připravila, se opravdu projevil sportovní duch přítomných, které ani plačtivé počasí neodradilo. 
Všichni organizátoři a soutěžící si zaslouží pochvalu a obdiv. 

Závěrem připomínáme všem členům SDH a příznivcům požárního sportu, že naše družstvo pořá-
dá denní a noční soutěž dne 29. srpna 2009 v Novém Kníně - u Voznického potoka, a to soutěž 
o pohár starosty města a o pohár velitele. Případné informace k soutěži podá p. Konopásek – tel. 
737477849, p. Foukner – tel. 728309599. Jste všichni srdečně zváni do příjemného prostředí. Na 
Vaši návštěvu se těší všichni hasiči Nový Knín. 

                                                                                                                                 O.K. 

 Sbor dobrovolných hasičů  
Nový Knín 


